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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri MINISTEREN

Den 21. dec. 2005

J.nr.: 426-0 

 
Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 23. november 2005 (FLF 
alm. – Spørgsmål 68) anmodet om min besvarelse af følgende spørgsmål:

Spørgsmål 68:
”Af samlenotat vedr. forslag til Rådets beslutning om tilladelse til markedsføring af fødevarer og fø-
devareingredienser, der indeholder, består af eller er fremstillet af genetisk modificeret insekt- og her-
bicidresistent majslinje 1507 fremgår det, at Forbrugerrådet af ressourcemæssige årsager ikke har mu-
lighed for at forholde sig til forslaget. Hvad er ministerens kommentar hertil?”

Svar:
Jeg er opmærksom på, at Forbrugerrådet har valgt at nedlægge en del af rådets aktiviteter som følge af 
manglende ressourcer, jf. svar på spørgsmål 70.

Men som det fremgår af svaret på spørgsmål 71, har Forbrugerrådet fået tilført ekstra bevilling til gen-
nemførelse af specifikke projekter. Når disse projekter er gennemført bortfalder bevillingen til projek-
terne.

Fra 2004 til 2005 falder bevillingen fra 15,6 mio. kr. til 14,5 mio. kr. (2006-prisniveau). Dette fald 
skyldes en øget bevilling i 2004 på 1,1 mio. kr. (2006-prisniveau) til forbrugerpolitiske initiativer. Når 
bevillingen så falder i 2005 fordi projektet ikke kører mere, bør det ikke have indflydelse på Forbru-
gerrådets øvrige aktiviteter i 2005. Derfor mener jeg, at Forbrugerrådet bør have ressourcer til at for-
holde sig til forslaget.

Der henvises endvidere til svar på spørgsmål 71.
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